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Mobiliteit
Ons schepencollege heeft de voorbije 
maanden een aantal proefopstellingen 
uitgetest i.v.m. mobiliteit, en sommige 
testen ondertussen definitief gemaakt. 
De meeste ingrepen kunnen wij 
ondersteunen want ze remmen inderdaad 
de alleenheerschappij van de auto af. Alleen 
in het centrum van Zandhoven hadden wij 
de ingrepen graag drastischer gezien. Onze 
CD&V durft het blijkbaar nog niet aan om 

het doorgaand verkeer door het centrum 
onmogelijk te maken. En de fietsstraat, die 
in de testperiode ruimer was, heeft men 
nu  beperkt tot de schoolomgeving, “om de 
kinderen te beschermen”. Maar ook ouderen 
rijden graag met de fiets door het centrum 
zonder dat een auto rakelings langs hen 
heen schuurt. Daarom stelden wij voor om 
van het ganse centrum een fietszone te 
maken. 

Na  25 jaar onderbreking ben ik 
in november 2021 teruggekeerd 
in de gemeenteraad. Eerste 
vaststelling: destijds (dat was 
nog onder burgemeester De 
Bie) was er totaal geen respect 
voor gemeenteraadsleden 
van de oppositie. Nu onder 
burgemeester Van Hove wordt 
er wel geluisterd naar wat de 
oppositie vertelt. Niet dat er 
veel gevolg aan wordt gegeven, 
verre van. Maar het is toch al een 
evolutie.

In die voorbije periode 
van 16 maanden zijn in de 
gemeenteraad een aantal 
belangrijke dossiers gepasseerd 
die getuigen van een positieve 
evolutie in het denken, maar 
die we als GROEN toch niet 
goedkeurden omdat ze volgens 
ons niet ver genoeg gaan.

HIER

Nancy Oppasser
GROENE GENTENAAR MET LEF

Misschien hebben jullie het al vernomen, maar na een kleine 40 gemeenteraden 

constructief oppositie voeren neemt Jordi De Vlam afscheid van zijn mandaat 

als gemeenteraadslid. Ward Belmans, lijstduwer tijdens de verkiezingen in 2018 

en vast fundament van Groen Zandhoven neemt de zetel over en komt 

opnieuw, na … jaar, in de gemeenteraad te zitten.

“Het is jammer dat ik moet gaan, maar mijn persoonlijke situatie staat mij niet 

langer toe om in de gemeenteraad te zetelen” stelt Jordi. “Ik ben blij dat Ward 

bereid is om op te volgen en ben ervan overtuigd dat hij het opnieuw goed zal 

doen”.

Een dankwoord is hier zeker op zijn plaats. Ik wil alle mensen, en dus ook de 

stemmers en in het bijzonder de fractie, bedanken voor het vertrouwen. 

Er waren enkele kleine overwinningen zoals het toetreden tot de 

statiegeldalliantie, het verhinderen van bomenkap in Massenhoven, het dossier 

rond de kalverstal in Pulle en recent het woonuitbreidingsgebied in Pulle die we 

in meer of mindere mate aan ons kunnen toeschrijven. Daarnaast hoop ik dat ik 

ons bestuur heb aangezet om – op zijn minst na te denken over – de impact van 

hun ruimtelijk beleid, de waarde van bestaand groen, de urgentie van de 

klimaatplannen, … en dit wanneer het kon met de glimlach.
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Gemeenteraardslid

Energie- en klimaatactieplan in het  
kader van het burgemeestersconvenant
Omdat we het burgemeestersconvenant 
hebben ondertekend, moest er ook een 
actieplan worden opgesteld. Gelukkig 
zijn er in Zandhoven twee belangrijke 
burgerbewegingen actief: Zonnewind 
en Zandhoven Natuurlijk. Hetgeen deze 
twee burgergroepen realiseren wordt 
graag ondersteund door onze gemeente. 
Maar veel meer is er in dat actieplan niet 

aanwezig. Bij de voorbespreking van dit plan 
in de milieuraad vroegen raadsleden om 
sterker in te zetten op handhaving, d.w.z. 
om op te treden daar waar milieuregels 
worden overtreden. Maar het antwoord 
van de schepen: “Daar hebben we geen 
personeel voor. En trouwens, de gemeente 
wil geen vingerwijzende gemeente zijn.” 
Geen opgestoken vingertje dus. Dat is 

zogezegd iets voor de Groenen. Als je de 
regels overtreedt, dan ga je in Zandhoven 
vrijuit. 

Gelet op de nieuwe bouwcode wordt er 
de laatste weken bij bouwvergunningen 
dikwijls de verplichting opgelegd om een 
hoogstammige boom aan te planten in de 
tuin.  Wie gaat dat achteraf controleren?

GOED VOOR ELKAAR

Groene toekomst
Sinds de gemeenteraadsverkiezingen van 
1982 zit er constant één groene verkozene 
in de gemeenteraad van Zandhoven.  Dat 
is uniek in Vlaanderen. Naar zijn/haar 
voorstellen wordt weleens geluisterd, en 
soms wordt er ook weleens mee gelachen. 
Maar 20, 30 of 40 jaar later dringt het dan 
toch bij onze CD&V door dat de groene 
voorstellen waardevol zijn, zodat ze met 
vertraging gerealiseerd worden. Beter laat 

dan nooit. Maar ondertussen gaat kostbare 
tijd verloren.

Gelukkig zijn er de laatste jaren meerdere  
burgers die in onze gemeente toekomst-
gerichte groene initiatieven nemen. Mede 
door hun inzet is onze gemeente genood-
zaakt op die terreinen stappen vooruit te 
zetten. Maar ondertussen blijven zij op andere 
domeinen een zeer traditioneel beleid voeren.

In oktober 2024 zijn er opnieuw  
verkiezingen voor de gemeenteraad.  
Wil jij onze ploeg versterken zodat de groene 
stem nog luider, en misschien door meerdere 
monden, kan klinken?  
Neem dan contact met ons op. 

info@groenzandhoven.be
www.groenzandhoven.be

UITNODIGING

Onze voorzitters Jeremie Vaneeckhout en Nadja Naji  inspireren ons

Was jij ook een klimaatactieve jongere?
Liep jij als grootouder mee  in een  klimaatmars?

Ben jij als ouder bezorgd om welzijn en gezondheid?

Welkom 
Op onze startvergadering voor de verkiezingen van 2024.

24 mei om 19u30 in zaal Lotus van de Populier 

Ingrid Pira, vroeger  burgemeester in Mortsel en Kim Buyst, federaal parlementslid en  
gemeenteraadslid in Ravels komen ons hierbij ondersteunen.

Ook jouw inbreng telt 

Verantw
oordelijke uitgever: M

. Brangers, Zandbeekstraat 24, 2240 Zandhoven



GEEN ZAND-ER-OVER? GEEN STIKSTOF-ER-OVER?

Het stikstofprobleem: Wat is het? Hoe is het ontstaan? 
Is het alleen een boerenprobleem?

De lucht is een gasmengsel dat voor 
ongeveer 78 % uit stikstofgas bestaat,  
21 % zuurstofgas, en daarnaast nog zowat 
1 % andere gassen waaronder een klein 
beetje CO2 (maar dat neemt steeds toe, en 
heeft een belangrijk broeikaseffect, ook al is 
het maar voor 0,04 % aanwezig).

Dat stikstofgas is het molecule N2. Dit is 
totaal onschadelijk en is inert, d.w.z. het 
reageert zo goed als nooit om andere 
verbindingen te vormen. 

Het stikstofprobleem gaat over de 
stikstofverbindingen. Daarvan zijn 
er twee groepen: de ammoniakale 
stikstofverbindingen (ammoniak = NH3) 
en de nitrische stikstofverbindingen 
(waterstofnitraat = HNO3). De ammoniakale 
stikstof zijn dus verbindingen met 
waterstofatomen H, de nitrische stikstof 
bevat ook zuurstofatomen O. 

In de natuur was het aantal 
stikstofverbindingen tot zowat een eeuw 
geleden zeer beperkt. Maar levende 
organismen (planten, dieren en mensen) 
hebben stikstofverbindingen nodig. Ze 
werden gevormd in bliksemschichten en 
door nitrificerende bacteriën die leven op 
de wortels van sommige planten als bonen, 
erwten, lupinen, … Daarom dat bonen en 
erwten planten zijn met een tamelijk hoge 
inhoud aan stikstofverbindingen in de vorm 
van eiwitten. 

Wij hebben stikstofverbindingen (eiwitten) 
nodig in onze voeding, en de resten en het 
afval worden terug uitgescheiden, vnl. via 
urine. Urine en ander menselijk en dierlijk 
afval mocht vroeger dus zo weinig mogelijk 
verloren gaan, want het kon opnieuw als 
stikstofbron dienen voor de planten. Heel 
onze natuurlijke omgeving was arm aan 
stikstofverbindingen. 

Begin twintigste eeuw is men er in 
gelukt om op grote industriële schaal 
stikstofverbindingen te synthetiseren. 
Daardoor kon de voedselproductie met 
kunstmest sterk opgedreven worden (en 
ook de productie van explosieven – dus ook 
oorlogen kregen een nieuwe dimensie). 
De voedselschaarste in Europa verdween: 
de plantaardige productie verhoogde, de 
vleesproductie steeg en daardoor ook de 
vleesconsumptie. Zodanig zelfs dat we 
voor de vleesproductie planten gingen 
aanvoeren uit Noord- en Zuid-Amerika. En 
daardoor komt er ook steeds meer mest in 
ons milieu terecht. Een natuur die tot een 
eeuw geleden stikstofarm was, wordt nu 
stikstofrijk, wat stikstofminnende planten 
bevoordeelt, en andere in de verdrukking 
brengt. De natuur wordt dus ernstig 
verstoord. De biodiversiteit gaat sterk 
achteruit. 

Er zijn ook andere storende factoren. 
We vermeldden al dat bliksemschichten 
stikstofverbindingen produceren, nl. 

NOx = verbindingen van stikstof en 
zuurstof. Zo zorgt ook elk vonkje in een 
ontploffingsmotor van een auto voor een 
minieme hoeveelheid stikstofoxide.  Maar 
gelet op de miljoenen auto’s die dagelijks 
over onze wegen bollen, gaat dat toch om 
een aanzienlijke hoeveelheid. Daarom dat bij 
zomersmog de snelheid op onze autowegen 
beperkt wordt. Want bij lagere snelheid is 
ook het aantal vonken kleiner, en dus de 
productie van stikstofoxiden beperkter. 
Ook in sommige industriële processen 
ontstaan belangrijke hoeveelheden 
stikstofoxiden, vooral daar waar hoge 
verbrandingstemperaturen gehaald worden 
zoals bij grootschalige verbranding van 
gas en kolen (elektriciteitscentrales) en in 
hoogovens (productie van ijzer en staal).

Het zal voor de natuur, en op termijn dus 
ook voor de mens, belangrijk zijn om de 
stikstofuitstoot door de landbouw gevoelig 
te verminderen. Omdat CD&V-ministers al 
decennialang treuzelen met maatregelen 
wordt het probleem steeds groter, want 
zachte heelmeesters maken stinkende 
wonden. De oplossingen die nu voorgesteld 
worden liggen in dezelfde lijn als de 
voorstellen van de groene minister Vera Dua, 
20 jaar geleden. Er is weer veel tijd verloren. 
En het beleid van CD&V-Zandhoven is ook 
niet altijd boer-vriendelijk (zie elders in dit 
blaadje). En durft N-VA ook het verkeer aan 
banden leggen door de maximumsnelheid 
te verlagen? Een snelheidsbeperking voelt 
zowat elke ‘hardwerkende Vlaming’, terwijl 
een landbouwmaatregel nog maar 2 % van 
de bevolking treft die voor CD&V stemt. 
Maar die snelheidsbeperking zou ook de 
verkeersveiligheid en de CO2-uitstoot ten 
goede komen.
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Chemicus
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Bomenbeheerplan
Sinds 24 maart 2022 heeft Zandhoven een 
duidelijk plan voor het beheer van de bomen 
langs de wegen. Dat is goed. Maar nog vóór 
dat plan in de gemeenteraad is geweest, 
kapt men alle bomen in de Koolmeeslaan.  
De gemeenteraad heeft dus niets te 
zeggen, het college beslist vooraf.

Bouwcode
Al jaren wordt erop aangedrongen 
om de wildgroei aan appartementen 
te stoppen. Op 15 sept 2022 werd 
een bouwcode goedgekeurd. Deze 
zal inderdaad de toename van 
meergezinswoningen (zoals dat 
tegenwoordig zo mooi heet) beperken. 
En ook een hele reeks goede normen 
zijn opgenomen. Zo zal er bij een nieuwe 
bouwvergunning vanaf een bepaalde 
oppervlakte in de tuin één of meerdere 
hoogstammige bomen moeten 
aangeplant worden. GROEN heeft erg 
moeten aandringen opdat deze bomen 
ook hoogstammige fruitbomen zouden 
mogen zijn. 

En omdat een studio geen 
kwaliteitsvolle woning is, is de bouw van 
studio’s in Zandhoven nu  verboden. 
Een studio is inderdaad geen ideale 
woonvorm. Maar voor een alleenstaande 
met beperkte financiën kan het wel een 
tijdelijke oplossing zijn. Zeker omdat 
er in Zandhoven véél te weinig sociale 
huurwoningen zijn. 

Steun aan  
de landbouwers?
Voor een effectief klimaatbeleid weet 
ondertussen bijna iedereen dat de 
vleesconsumptie zou moeten dalen. 
Daarom dat in het klimaatplan, dat door 
IGEAN wordt voorbereid, ook voorgesteld 
wordt om geregeld campagnes te 
organiseren om een vegetarische voeding 
te promoten. Daartegen zegt onze CD&V 
neen. “Wij steunen onze boeren, want die 
hebben het al lastig genoeg.” 
Nochtans:
1.  Ook vegetarisch voedsel wordt door 

landbouwers geproduceerd;
2. In Zandhoven krijgen alle mogelijke 

paardenkwekers en -liefhebbers alle 
mogelijke vergunningen, zelfs tegen de 
adviezen van het ministerie van landbouw 
in. Dit is recreatiesector, en heeft niets 
te maken met voedselvoorziening. 
Het is daardoor dat de prijzen van 
landbouwgronden voor onze boeren 
onbetaalbaar geworden zijn. Het is dus 
het Zandhovense CD&V-beleid dat het 
onze boeren moeilijk maakt!

Nieuw ruimtelijk beleid?
In Vlaanderen verdwijnt zowat 6 ha open 
ruimte per dag. In de provincie Antwerpen is 
dat 1,5 ha per dag die bijkomend ingenomen 
wordt door functies die verharding en 
bebouwing met zich meebrengen. Dat kan zo 
onmogelijk blijven doorgaan. 

Daarom stelt de provincie een nieuw 
‘Provinciaal beleidsplan Ruimte Antwerpen’ 
voor, om het tij te keren, en dus te evolueren 
naar een toestand waarbij geen nieuwe 
open ruimte meer ingenomen wordt. Onze 
gemeente wordt daarbij om advies gevraagd. 
Tijdens de gemeenteraad van 23 feb. 2023 
gaf Zandhoven ‘een gunstig advies met 
bemerkingen’. Wat erop neerkomt dat men 
dat initiatief prachtig vindt, zolang het maar 
niet toegepast wordt in Zandhoven. Anderen 
moeten het doen, maar onze belangen 
mogen niet geschaad worden (maar onze 
open ruimte dus wel). Het typische NIMBY-
syndroom (not in my backyard = niet in mijn 
achtertuin).

Wanneer stopt het  
verkavelen van  
woonuitbreidings-
gebied?
Het binnengebied tussen Fatimalaan, 
Fonteinstraat en Wipstraat is volgens het 
gewestplan ‘woonuitbreidingsgebied’. In vele 
gemeenten heeft men ondertussen beslist 
dat zo’n gebied niet meer verkaveld wordt, 
tenzij voor sociale woningbouw. Maar niet zo 
in Zandhoven. Een projectontwikkelaar poogt 
nu al verschillende keren om een private 
verkaveling te realiseren. Een eerste maal 
heeft ons schepencollege een vergunning 
afgeleverd, maar de Vlaamse diensten van 
milieu staken er een stokje voor omdat een 
stuk bos moest verdwijnen. Dan deed de 
projectontwikkelaar een nieuwe aanvraag, 
zonder het bewuste bos, maar die werd 
geweigerd omdat er onvoldoende rekening 
was gehouden met een bestaand recht van 
doorgang. Dus volgde een derde aanvraag, 
zonder aan het bos en aan de doorgang te 
raken. Weer is het bang afwachten wat onze 
bestuurders zullen beslissen. Waarom wordt 
in Zandhoven het woonuitbreidingsgebied 
niet als open ruimte beschermd, of 
gereserveerd voor sociale huurwoningen voor 
de zwaksten in onze samenleving?

Buiten slapen
Tijdens de gemeenteraad van februari 
vernamen we van de schepen voor sociaal 
beleid dat het OCMW een huis heeft waar 
twee asielzoekers verbleven, maar waar 
ook nog 2 kamers leeg stonden. Op onze 
vraag om die kamers aan te bieden aan 
de diensten van CD&V-staatssecretaris 
De Moor om asielzoekers die in Brussel 
al maanden op straat slapen in kou 
en regen, onderdak te geven, was het 
kordate antwoord van de schepen: “Dat 
doen we niet!”


